
رو بــــه رو

تصویـــربرداری سریـــال نـــوروزی 
»دردسرهای شیرین« در نقــاط مختلف 
تهران در حال انجام است. افسانه بایگان، 
یوسف مرادیان، پاشا جمالی و سمیرا حسینی 
جزو بازیگرانی هستند که به این سریال اضافه 
شدند. با اضافه شدن افسانه بایگان و... به 
مجموعه نوروزی شبکه پنج سیما با عنوان 
»دردسرهای شیرین« به تهیــه کنندگی 
سیدعلی اکبر محمودی مهریزی و کارگردانی 
سهیل موفق، تصویربرداری ایــن سریال 
هم اکنون در نقاط مختلف تهران در حال 
پیگیری است. رضا توکلی، رســـول توکلی، 
پوراندخت مهیمن، مرتضی کاظمی، سهیل 
قاصدی، فهیمه سلیمانی و ژیـــلا دایی 
دیگر بازیگرانی هستند که حضورشــان در 

»دردسرهای شیرین« قطعی شده است. 

»بایگان« در 
»دردسرهای شیرین«

ایمان صفــا در فیلم چهارشنبه سوری 
به کارگردانـــی اصغر فرهادی، نقش یک 
پیک موتـــوری را ایفا نکرد چون دوست 
داشته نقش اصلی بازی کند. صفا که  در 
رئالیتی شو»جوکر« به کارگردانی علیخانی 
حضور داشت در برنامه »سریالیست« حاضر 
شد و درباره سال ها فعالیت خود توضیح داد. 
صفا گفت: »منوچهر هادی به من گفت در 
فیلم »چهارشنبه سوری« اصغر فرهادی، 
نقش یک موتورسوار است، تو بیا و این را بازی 
کن. گفتم من یک سکانس بازی نمی کنم، یا 
نقش اصلی بازی می کنم یا مکمل. منوچهر 
به من گفت چه کسی به تو نقش اول 
می دهد؟ گفتم به قدری تئاتر بازی می کنم 

تا این اتفاق رخ دهد.«

 دوست دارم 
نقش اصلی بازی کنم

سینمــــا
سیدمرتضیفاطمی؛کارگردان»بیمادر«:

جایزهاصلیامراازمخاطبانمیگیرم
سیدمرتضی فاطمی، کارگردان فیلم سینمایی »بی مادر« با 
تاکید بر نگاه غیررقابتی خود به فرصت حضور در جشنواره فجر 
تاکید کرد که این فیلم جایزه اصلی خود را از مخاطبان خواهد 
گرفت. سیدمرتضی فاطمی درباره فیلم سینمایی »بی مادر« 
توضیح داد: ما برای دریافت پروانه نمایش هم اقدام کرده ایم 
که دوستان ارشاد اصلاحاتی را مدنظر داشتند و در حال مذاکره 
هستیم تا فیلم با کمترین اصلاحات در جشنواره روی پرده 
برود. وی درباره اولین تجربه کارگردانی خود گفت: این فیلم 
یک ملودرام اجتماعی است که زیرلایه های فلسفی، اخلاقی 
و روان شناختی هم دارد. موضوع اصلی فیلم درباره یک زن 
و شوهر است که زندگی خوبی دارند اما کمبودی در زندگی 
خود احساس می کنند که یکی از طرفین برای رفع آن تلاش 
و پافشاری می کند. به واسطه همین پیگیری و تلاش، افراد 
دیگری به زندگی آنها وارد می شود که همین رفت وآمدها 
زندگی آنها را دچار مخاطراتی می کند و آنها را در مقابل 
دوگانه ها و گاه چندگانه های اخلاقی قرار می دهد. فاطمی 
ادامه داد: با توجه به دوره های گذشته جشنواره فجر، معمولا در 
بخش »نگاهی نو« که مختص فیلم اولی ها بود، ۱۰ فیلم انتخاب 
می شد و در جشنواره چهلم هم در حدود هفت فیلم اول حضور 
دارند و به نظر می رسد از نظر کمی، خیلی اتفاق عجیبی برای 
فیلم های اول رخ نداده است. البته این شرایط نشان می دهد که 
فیلم اولی ها احتمالا فیلم های خوبی را به جشنواره ارائه کرده اند 
که توانسته اند به بخش اصلی جشنواره راه پیدا کنند. وی با 
اشاره به حضور بازیگران توانمند در فیلم خود ادامه داد: ترکیب 
بازیگران تنها بخشی از فرآیند تولید است و به نظرم عوامل پشت 
دوربین هم به اندازه بازیگرانی که در ویترین کار دیده می شوند، 
نقش دارند. در آن بخش هم تلاش کردم که بهترین ها در این 
پروژه دور هم جمع شوند. فاطمی بیان داشت: یکی از دوستان 
پیش تر از من پرسیده بود که اگر فیلمت در جشنواره پذیرفته 
نشود، چه موضعی خواهی داشت؟ با اینکه از ابتدا انتظار انتخاب 
شدن فیلم را داشتم، خیلی به این سوال فکر کردم، اما سرانجام 
با خود گفتم حتما ۲۲ فیلم بهتر از »بی مادر« وجود داشته که 
فیلم من انتخاب نشده و اگر اینگونه باشد این نشان دهنده سطح 
کیفی بالای جشنواره است. من هم مثل همه گمان می کنم مثل 
هر رویداد دیگری، احتمال بیرون ماندن برخی فیلم های خوب 
وجود دارد اما در مجموع امیدوارم که هیات انتخاب بهترین ها را 
انتخاب کرده باشند تا مخاطبان وقتی از سالن ها بیرون می آیند، 
با خود نگویند ای بابا این چه انتخابی بود و فیلم های بهتر، بیرون 
مانده است. وی با تاکید بر اینکه نفس حضور در جشنواره را از 
جنس رقابت نمی داند، اظهارداشت: اصل لذت در فیلمسازی، 
فرآیند خلق کردن است. بعداز آنکه فیلم ساخته می شود، 
همه چیز مربوط به محرک ها و مشوق ها می شود و برای من لااقل 
بحث رقابت با دیگران مطرح نیست. من فیلمی ساخته ام که 
به نظرم جایزه اصلی اش را تنها از مخاطب می تواند بگیرد، باقی 

موارد همان طور که همه می دانیم، مرتبط با سلیقه افراد است.
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امیـــر علــی نبویـــان، هنرمنـــدی کـــه 
اهالی تئاتر او را با نمایش هایی مثل »تناسخ ۳ تا 
۳۵ تومن« که روی صحنه برده، اهالی رادیو او 
را با برنامه »رادیوهفت«، طرفداران کتاب او را با 
»قصه های امیرعلی« و بیندگان تلویزیون این 
هنرمند را با اجراهای متنوع تلویزیونی به خاطر 
می آورند. هنرمندی که این روزها فصل سوم 
برنامه »خنداننده شو« را اجرا می کند و به زودی 
هم قرار است یک نمایش را روی صحنه ببرد. 
»خبرآنلاین« با امیرعلی نبویان گفت وگویی انجام 

داده که در ادامه می خوانید. 
شمامجریفصـلسوم»خندانندهشو«
هستید،فکرمیکنیداجــراهاتاچهاندازه

رضایتبخشبودند؟
درباره »خنداننده شو۳« باید بگویم، در دور 
مقدماتی توقعم از اجراها بالاتر بود، من به جز شش 
اجرا که اتفاقا یکی از آنها هم حذف شد، خیلی رای 
اول دیگری نداشتم و به نظرم باقی افراد در یک 
سطح بودند. این دوره استرس بچه ها نسبت به 
صحنه از بین رفته و قاعده بازی را یاد گرفته اند و 

اجراها بهتر است. 
یکیازکارهـــاییکهبهجذبمخاطب
برایفصلهشتم»خنــدوانه«کمککرد،
شروعفصلسوم»خنداننــدهشو«بوداما
یکنگاهیبیندازیمبــهفصـــلهفتم
»خندوانه«کههمراهباانتقادبـــود،فکر
میکنید،راهاندازی»خندانندهشـــو«به

بازگشتمخاطبانکمککرد؟

من خـــودم جزو مخاطب های همــیشگی 
»خندوانه« هستم و به دلیل اینکه، خودم را بخشی 
از »خندوانه« می دانم، شاید قضاوتی که انجام 
می دهم خیلی منصفانه نباشد اما باید به تیم 
سازنده برنامه ای که با تماشاگر داخل استودیو 
سرپاست حق بدهیم. تماشاگر است که انرژی 
برنامه را بالا نگه می دارد، در شرایط کرونایی که 
تماشاگران باید با فاصله بیش تر می نشستند، 
تعدادشان کمتر بود، واکسیناسیون به صورت 
گسترده انجام نشده بود و همه نگران بودند، 
طبیعی بود که سطح انرژی برنامه کاهش پیدا کند، 
هرقدر هم که رامبد و تیم سازنده جلوی دوربین 
و پشت دوربین تلاش کنند، بازهم خواسته ای که 
ما از »خندوانه« داشتیم نمی توانست به صورت 
۱۰۰درصد برآورده شود، بنابراین انتقادها از 
فصل هفتم »خندوانه«، اگرچه به جا بود اما با در 
نظرنگرفتن چنین مسائلی انجام می شد. حالا 
شرایط بهترشده، تماشاگران واکسینه شدند، 
ماسک های خاصی طراحی شده است. البته این 
را هم فراموش نکنیم که »خنداننده شو« قرار بود 
در فصل قبلی اجرا شود و به خاطر کرونا به فصل 
هشتم افتاد، یعنی برنامه ریزی تیم سازنده به هم 

ریخت. 
باتوجهبهحواشیوبازخوردها،بهنظر
میرسدکهچندفصلابتداییبرنامه،نسب
بهفصلهایآخر،کیفیتضعیفتریداشته
وبااستقبالعمومیکمتریمواجهشده

است.موافقاینموضوعهستید؟

شما زمانی می توانید این مقایسه را انجام دهید 
که یک برنامه از فصل یک را پخش کنید و با یک 
قسمت از فصل هشت مقایسه کنید و درباره آن 
نظر دهید. تلاش تیم سازنده واقعا قابل ستایش 
است تا با بازی های متنوع این تازگی را به برنامه 
تزریق کند. تاکنون بیش از ۸۰۰ قسمت از برنامه 
»خندوانه« ساخته شده است، یک برنامه چند 
مهمان می تواند دعوت کند؟ سازنده چاره ای جز 
اینکه مهمان ها را دوباره جلوی دوربین بیاورد، 
ندارد. ممکن است این تکرار گاهی در ذوق 
مخاطب بزند اما ناگزیر است که این موضوع را 
بپذیرد. چون این برنامه قشرهای مختلفی از 
مهمانان را دعوت کرده است. نمی توانم بگویم 
با صحبت های شما مخالفم، اما از طرفی هم 
تلاش تیم سازنده را نگاه می کنم و می بینم که 
همه توانشان را روی تولید محتوای با کیفیت 

گذاشته اند. 
شمابرنامه»جوکر«رادیدید؟

بله دیدم. 
فکرمیکنیدفصلهشتم»خندوانه«
درخنداندنمردمموفقتربودهیابرنامه
»جــوکر«؟هرچندکهقالبهاینمایش
ایندواثرمتفاوتاستاماازلحاظکیفیتی،

کدامیکعملکردبهتریداشتهاست؟
من فکر می کنم یک نظرسنجی بهتر بتواند 
تکلیف این موضوع را مشخص کند. اما یک چیز را 
باید در نظر داشته باشید، اینکه توفیق یک برنامه، 
در تدوام آن است و اگر قضاوت به صورت مقطعی 
انجام شود، منصفانه و فنی نیست. شاید فرضا شما 
بتوانید »خندوانه« را با فصل های اولیه»دورهمی« 
که به شکل دیگر اجرا می شد مقایسه کنید. من 
»جوکر« را می بینم، از طرفدارنش هم هستم اما 
به نظرم این قضاوت، عادلانه نیست. برای حضور 
در برنامه»جوکر« دوستان به من محبت کردند 
و من را به برنامه دعوت کردند، اما جنس من، 
جنس حضور در برنامه »جوکر« نیست چون 
این موضوع را درباره خودم می دانم. اگر در برنامه 
»جوکر« شرکت می کردم، تبدیل به یک آدم 
نچسب می شدم و از چشم مردم می افتادم. درباره 
برنامه »خندوانه« هم همین است، من حالاحالاها 
نمی توانم به این موضوع فکر کنم که به عنوان 
استندآپ کمدین در برنامه حاضر شوم. به خاطر 
اینکه جنس کمدی و طنزی که من دارم، متناسب 

با »خندوانه« و »جوکر« نیست.

گفتوگوباامیرعلینبویان،مجری»خندانندهشو«

توفیق یک برنامه، در تداوم آن است 

مهوشصبرکن:
بادستمزدهایخندهداردر

کاریبازینمیکنم
مهـــوش صبرکـــن گفـت: 
امروزه برخی تهیــه کنندگان 
می خواهند دستمـزد ۱۰ سـال 
پیش را به من بدهند، انگار کــه 
در این روزگار زندگی نمی کنند و نمی بیننـد 
که خرج و  گذران معیشت چقدر سخت شــده 
است، من متوجه نمی شوم که چـــرا همه چیز 
افزایش دارد جز دستمزد بازیگران پیشکسوت. 
این بازیگر دربتره فعالیت های خود در عرصه 
بازیگری افز.د: در حال حاضر مشغول کار خاصی 
نیستم، پیشنهادات زیادی برای بازی دارم، 
اما فعلا ترجیح می دهم با این دستمزد های 
خنده دار در کاری بازی نکنم، البته سریال 
»سایه های رعنا« را بازی کرده ام که در انتظار 
نوبت پخش است. وی درباره مشکل دستمزد 
بازیگری اضافه کرد: واقعیت اینکه امروز برخی 
تهیه کنندگان می خواهند دستمزد ۱۰ سال 
پیش را به من بدهند، انگار که در این روزگار 
زندگی نمی کنند و نمی بینند که خرج و گذران 
معیشت چقدر سخت شده است، من متوجه 
نمی شوم که چرا همه چیز افزایش دارد جز 
دستمزد بازیگران پیشکسوت. صبرکن درباره 
دلیل غیبتش در سینما گفت: اینکه بگویم سینما 
تا چه حد درگیر لابی، مافیا و دوستی ها شده 
تکراری است، همه این را می دانند و هیچکس 
هم نمی خواهد کاری کند، در این مدت بار ها 
پیشنهاد سینما داشته ام، اما هیچکدام از نقش ها 
را دوست نداشتم و اگر معدود نقش خوبی هم 
بوده به دلیل تداخل با سریال نتوانستم در آن 
حضور پیدا کنم. این بازیگر پیشکسوت سینما 
و تلویزیون در همین رابطه ادامه داد: نه من و 
نه همسرم محمود پاک نیت هیچگاه خودمان 
را درگیر مافیای سینما نکرده و نمی کنیم، با 
هیچکسی دوست نیستیم و اگر در کاری هم 
حضور داریم به واسطه پیشنهادات است، هیچگاه 
نخواسته و نمی خواهیم که خودمان را براساس 
دوستی ها به کاری برسانیم، طبیعتا حضور در 
سینما برای هر بازیگری جذاب است، اما ما این 
حضور را به هر بهایی رقم نمی زنیم. وی در همین 
رابطه بیان داشت: من و همسرم سال هاست که 
مشغول بازیگری هستیم، مردم از ما می پرسند 
که چرا کم کار می کنید، اما ما هیچ جوابی نداریم 
که به آنها بدهیم، آنها حتی حاضرند کار بد بازی 
کنیم، اما ما را ببینید، متاسفانه نمی توانیم در 
هر کاری با هر کارگردانی کار کنیم، سال ها با 
کار های مختلف برای خودمان آبرویی ذخیره 
کردیم که نمی خواهیم با یک کار بد آن را پیش 

مردم از بین ببریم. 

پس از برگزاری رزمــایش دریایی ایران، 
چین و روسیه در شمال اقیانوس هند، وزارت 
دفاع روسیه از برگـــزاری رزمایش دریایی 
ناوگان دریایی این کشور با چیــن در همین 
منطقه خبر داد. به گزارش فارس، وزارت 
دفاع روسیه روز سه شنبه از برگزاری رزمایش 
دریایی این کشور با نیروی دریایی چین 
در دریای مکران خبر داد. براساس گزارش 
خبرگزاری تاس، وزارت دفاع روسیه در 

بیانیه ای اعلام کرد، رزمایش دریایی با عنوان 
»رزمایش دریایی ۲۰۲۲ دریای صلح« با 
تجــاری   کشتی های  آزادی  بر  تمرکز 
و جست وجو برای آنها برگزار شده است. 
در طول این رزمایش کشتی های روسی 
با همکاری نیروی دریایی چین تمرینات 
تاکتیکی برای جست وجو و آزادی کشتی های 
توقیف شده یا دزدیده شده به صورت عملیاتی 
تمرین کردند. براساس این گزارش، در این 

رزمایش کشتی های ناوگان دریایی اقیانوسیه 
نیروی دریایی روسیه از جمله ناوشکن موشکی 
»واریاژ«، قایق جنگی »ادمیرال تریبوتس« و 
نفتکش »بوریس بوتوما« مشارکت داشتند. 
نیروی دریایی چین نیز با ناوشکن موشک انداز 
»ارومچی« و کشتی لجستیکی »تایهو« در 
این رزمایش حاضر بود. وزارت دفاع روسیه 
دریایی  ناوگان  که  متذکر شد  همچنین 
اقیانوسیه این کشور بعداز برگزاری این 

رزمایش به ماموریت درازمدت در آب های 
منطقه ادامه می دهد. پیش از این رزمایش، 
ناوگان نیروی دریایی روسیه، چین و نیروی 
دریایی ایران رزمایش مشابهی را در آب های 
همین منطقه برگزار کرده بودند. این رزمایش 
با نام »رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 
۲۰۲۲« در منطقه  ای به وسعت ۱7 هزار 
کیلومتر مربع و با حضور یگان های سطحی 
و پروازی نیروهای دریایی ارتش، سپاه و 
یگان های شناوری نیروی دریایی کشورهای 
چین و روسیه با شعار »باهم برای صلح و 

امنیت« در شمال اقیانوس هند برگزار شد.

رزمایش دریایی چین و روسیه در دریای »مکران«

گـــزارش

»غنی«درصحتوسلامتاست
برادر اشرف غنی اخبــار در مورد وضعیت سلامت برادرش را 
رد کرده و تاکید کرد که او در صحت و سلامت است. به گزارش 
ایسنا، حشمت غنی، برادر اشرف غنی، رئیس جمهور پیشین 
افغانستان در حساب توئیتری خود نوشت: دکتر اشرف غنی 
در صحت و سلامت است، شایعات در مورد بیماری وی ساخته 
شده توسط برخی شخصیت های مشکوک است. سیاستمدار 
افغانستان، رئیس شورای عالی کوچی ها و برادر اشرف غنی در پی 
انتشار خبری در سایت روزنامه »کابل تایمز« مبنی بر سکته مغزی 
او با انتشار توئیتی اعلام کرد: اشرف غنی در صحت و سلامت 
است. پیش تر سایت روزنامه کابل تایمز خبر سکته مغزی اشرف 

غنی را اعلام کرده بود منابع بی بی سی نیز آن را تایید کرده اند. 

تعلیقفعالیتسیاسی»سعدحریری«
رئیس جریـــان المستقبل و نخست وزیر پیشین لبنان اعلام 
کرد که فعالیت سیاسی خود را به حالت تعلیق درآورده است و در 
انتخابات پارلمانی این کشور شرکت نخواهد کرد. به گزارش مهر به 
نقل از النشره، سعد حریری رئیس جریان المستقبل و نخست وزیر 
پیشین لبنان اعلام کرد که فعالیت سیاسی خود را به حال تعلیق 
درآورده است و در انتخابات پارلمانی این کشور شرکت نخواهد 
کرد. وی افزود: از باب تحمل مسئولیت و به خاطر اینکه من قانع 
شدم که با توجه به سرخوردگی بین المللی و دودستگی داخلی، 
رخداد و تحول مثبتی برای لبنان رقم نخواهد خورد؛ بنابراین، 
فعالیت سیاسی خود را به حال تعلیق در می آورم و از جریان 
المستقبل هم می خواهم که گامی مشابه بردارد. من در انتخابات 
شرکت نخواهم کرد. سعد حریری تاکیدکرد: ما در خدمت مردم 
و کشور هستیم اما تصمیم ما تعلیق هرگونه نقش مسئولیت 

مستقیم در دولت و پارلمان و به طور کلی در سیاست است. 

»بایدن«درسراشیبیعدممحبوبیت
در یک نظرسنجی تازه، اکثـــریت رای دهندگان آمریکایی 
معتقدند که رئیس جمهوری این کشور در میان تنش ها با چین 
و روسیه و مسائل داخلی مانند تورم، توانایی مدیریت مشکلات 
فزآینده را ندارد. میزان محبوبیت جوبایدن، در نظرسنجی جدید 
»هاروارد کپس– هریس« به ۳۹ درصد کاهش یافته است. 
۱۸ درصد رای دهندگان ابراز رضایت کامل کردند و ۲۱ درصد 
دیگر اعلام کردند که تا حدودی از عملکرد وی رضایت دارند. 
این در حالیست که ۵۳ درصد از رای دهندگان عملکرد بایدن 
را کاملا یا تاحدودی ضعیف ارزیابی کردند. درواقع محبوبیت 
بایدن 6 درصد کاهش یافته است؛ او همچنین در حال حاضر 
کمترین میزان محبوبیت را از ماه مارس سال گذشته و آغاز این 
نظرسنجی ها دارد. ۵۴درصد از رای دهندگان در این نظرسنجی 
گفتند که بایدن توانایی مدیریت مسائل مهم بین المللی مانند 
دفاع از اوکراین در برابر روسیه و تایوان در برابر چین را ندارد. 
این نظرسنجی در میان تشدید تنش های آمریکا با چین و روسیه 
انجام شد. میزان محبوبیت »بایدن« رئیس جمهور آمریکا کمتر 

شده است.  

سازمانملل:

»لیبی«نیازیبه
دورهانتقالیجدیدندارد

در حالی که پارلمان طبرق )شرق لیبی( انتخاب 
نخست وزیر موقت جدید را برای لیبی توصیه کرده، 
استفانی ویلیامز، فرستاده ویژه سازمان ملل به لیبی 
تاکیدکرد که این کشور نیازمند دوره انتقالی جدید 
نیست. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری آناتولی، 
نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل در دیدار با رئیس 
شورای عالی لیبی و رئیس پارلمان این کشور اظهارکرد 
که دوره انتقالی در لیبی باید پایان یابد و انتخاباتی در 
جهت برآورده کردن خواسته های مردم لیبی طبق 
قانون اساسی این کشور صورت گیرد. ویلیامز در 
جریان دیدار خود با خالد المشری، رئیس شورای عالی 
لیبی در طرابلس، پایتخت این کشور، گفت: همه 
طرف ها اکنون باید بر روند انتخابات تمرکز کنند. 
وی پس از این دیدار،گفته است که هر تصمیمی 
گرفته شود باید خواسته های میلیون ها لیبیایی را 
تضمین کند. همچنین وی تاکیدکرد که انتخابات در 
چهارچوب زمانی مشخص شده طبق نقشه راه مورد 
توافق ملی، صورت بگیرد. المشری در این دیدار گفت 
که اولویت نحوه برگزاری انتخابات است و هر گونه 
اصلاح در دستگاه اجرایی باید مطابق با اعلامیه قانون 
اساسی و نقشه راه باشد، به نحوی که تضمین کننده 
شفافیت و در مسیر قانون اساسی باشد. ویلیامز قبل 
از دیدار با المشری با عقیله صالح، رئیس مجلس 
نمایندگان لیبی دیدار کرده بود. فرستاده سازمان 
ملل در نشست با رئیس پارلمان لیبی بر اهمیت 
پایان دادن به دوره انتقالی تاکید و گفت که مردم 
لیبی از نمایندگان خود انتظار دارند که در رابطه با 
تعیین زمان قطعی و شیوه برگزای انتخابات در این 
کشور تلاش کنند. عقیله صالح تصریح کرد: زمان 
دولت لیبی به ریاست عبدالحمید دبیبه منقضی شده 
است و نمی تواند به کار ادامه یابد. صالح گفت: دولت 
به طور قطع به ماموریت خود پایان داده است و ما ادامه 
کار آن نمی پذیریم. وی اعلام کرد در حالی که شورای 
ریاست جمهوری نقش خود را در پرونده آشتی ملی 
ایفا نکرد، از شورای دولتی خواست تا نقش ریاست 
جمهوری را ایفا کند. یک کمیته پارلمانی در طبرق 
در این رابطه گفت که پارلمان باید نخست وزیرموقت 
جدیدی را برای کشور انتخاب کند و پیشنهاد انتخاب 
نخست وزیر موقت جدید در جلسه بعدی پارلمان 
صورت گیرد. برای جلوگیری از تقلب و تضمین امنیت 
حداقل ۹ ماه زمان لازم است تا کشور برای برگزاری 
انتخابات جدید آماده شود. در نتیجه اختلاف نظر بین 
نهادهای رسمی لیبی بر سر قانون انتخابات و نقش 
قوه قضائیه در روند انتخابات، امکان برگزاری انتخابات 

ریاست جمهوری وجود ندارد. 

نخستوزیرارمنستان:

آماده امضای معاهده صلح با »باکو« هستیم

جهــــان 
کوتــــاه

نخست وزیر ارمنستان از آمادگی ایروان 
برای تداوم مذاکره با جمهوری آذربایجان و 
امضای معاهده صلح با این کشور خبر داد. 
به گزارش فارس، نخست وزیر ارمنستان 
از آمادگی ایروان برای تداوم مذاکـــره 
با جمهوری آذربایجان و امضای معاهده 
صلح با این کشور خبر داد. به نوشتـــه 
خبرگزاری »ترند«، »نیکل .پاشینیان« 
گفت: »ایروان معتقد است که معاهــده 
صلح با باکو باید امضا شود، اما این سند 
باید در روند مذاکرات تدوین شود.« 
پاشینیان توضیح داد: »در مورد امضای 
پیمان صلح بین ارمنستان و آذربایجان 
حرف زیاد گفته می شود. بله، باید امضا 
شود، اما ابتدا باید این سند رسمی شود 
و این حاصل از نتیجه مذاکرات است. 
ارمنستان برای این مذاکرات آماده است. 
این را بارها اعلام کرده ایم.« منابع خبری 
ارمنستان مدعی شلیک نیروهای ارتش 

جمهـــوری آذربایجان در نیمه شب به 
مواضع مرزی این کشور شدند. وزارت 
دفاع ارمنستان مدعی شد که نیروهای 
مسلح جمهوری آذربایجان حوالی نیمه 
شب دوشنبه به سمت مواضع ارمنستان 
واقع در بخش روستــای »کرمیرشوکا« 

در منطقه »مارتــونی« واقع در قره باغ 
کوهستانی شلیک کردند. وزارت دفاع 
ارمنستان به تلفات احتمـــالی نیروهای 
هیچ  حادثـه  این  به  واکنش  و  خود 
اشاره ای نکرده است. چندی قبل نیز 
وزارت دفاع ارمنستان مدعی شد که ارتش 

جمهوری آذربایجان با استفاده از توپخانه و 
پهپاد، مناطق مرزی این کشور را بمباران 
کرده است. باکو و ایروان بر سر منطقه 
قره باغ کوهستانی یک جنگ ۴۴ روزه را 
تجربه کردند و این جنگ با میانجیگری 
شد.  ختم  آتش بس  توافق  به  مسکو 
به رغم آتش بس بین جمهوری آذربایجان 
و ارمنستان، اختلافات و تنش های دو 
کشـــور بر سر موضوعاتی از قبـــیل 
دادن جاده و گذرگاه های ارتباطی حل 
نشده است. کمیسیون دولتی اسرای 
جنگی و مفقودان جمهوری آذربایجان 
به تازگی در اقدامی بشردوستانه، پنج 
نظامی ارمنستانی که ۱6 نوامبر )۲۵ آبان( 
دستگیر شده بودند، آزاد کــرد. بنابر 
اعلام این نهاد دولتی در باکو، این نظامیان 
ارمنستانی در جریان درگیری ها در منطقه 
مرزی »کلبجر« در قره باغ کوهستانی 
دستگیر شده بودند. جمهوری آذربایجان 
در ۲ ماه اخیر ۲۱ نظامی اسیر ارمنستانی 
را آزاد و به ایروان تحویل داده است. 
نخست وزیر ارمنستـــان اظهارکرد که 
ایروان علاقه مند به امضای توافق صلح با 

باکو و آغاز مذاکرات درباره آن است. 

کره شمالی که طی روزهای اخیر چهار آزمایش موشکی انجام 
داده بود، روز سه شنبه نیز ۲ موشک کروز به سمت دریای ژاپن 
پرتاب کرد. کره جنوبی اعلام کرد که کره شمالی ۲ موشک کروز 
به سمت دریای ژاپن پرتاب کرده است. خبرگزاری یونهاپ هم 
گزارش داد، روسای ستاد مشترک ارتش کره جنوبی در حال 
تحلیل و بررسی ویژگی ها و مختصات این موشک ها هستند. این 
پنجمین آزمایش موشکی کره شمالی طی دو هفته گذشته است. 
در آزمایش های قبلی، ارتش کره شمالی چندین موشک بالستیک 
و یک موشک مافوق صوت را از لانچرهای مختلف از جمله از روی 
یک قطار باری شلیک و آزمایش کرده بود. دولت ژاپن ضمن 

محکوم کردن آزمایش های موشکی کره شمالی، هفته گذشته از 
تشکیل ستاد بحران مخصوص این وقایع در دفتر نخست وزیری 
این کشور خبر داد. با اینکه پیونگ یانگ آزمایش موشکی خود را 
اقداماتی در راستای افزایش توان دفاعی و بازدارندگی خوانده، 
»هیروکازوماتسونو« دبیر کابینه ژاپن گفته، توکیو آزمایش های 
موشکی کره شمالی را که تهدیدی برای ژاپن، منطقه و کل جامعه 
بین المللی می داند. کیم .جونگ .اون، رهبر کره شمالی ضمن 
محکوم کردن سیاست های خصمانه واشنگتن علیه پیونگ یانگ، 
در جلسه دفتر سیاسی حزب کارگران این کشور قول داد 
کره شمالی برای رویارویی طولانی مدت با آمریکا آماده شود. 

رهبر کره شمالی همچنین به مقامات دستور داد تا از سرگیری 
فعالیت های موقتا تعلیق شده را بررسی کنند. پیونگ یانگ از 
اواخر سال ۲۰۱7 یک تعلیق خودخواسته برای آزمایش های 

اتمی و موشک های بالستیک قاره پیما اعمال کرده است. 

»کره شمالی« بازهم موشک آزمایش کرد


